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Vragen gesteld door de PvdA fractie  
 
Fractie PvdA (vraag 1) 

Vraag Berap  
Leerlingenvervoer p.26 
Heeft de gemeente inzicht in de oorzaak van de toename van het aantal proefplaatsingen in het 
speciaal onderwijs? 
 

Antwoord In 2014 is het passend onderwijs ingevoerd. 
In het schooljaar 2017 -2018 hebben we de tendens gezien dat veel leerlingen die in het kader van 
passend onderwijs naar regulier onderwijs zijn gegaan het daar niet redden en waar middels een 
proefplaatsing is gekeken of speciaal onderwijs meer passend zou zijn. Vaak betreft de proefplaatsing 
een periode van 6 weken, waarna besloten wordt of de leerling doorstroomt naar het speciaal onderwijs.  
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 2) 

Vraag Berap 
Kracht on Tour (budgettair neutraal) p.47 
Voor het vergroten van de economische zelfstandigheid van vrouwen wordt € 33.000 in het 
gemeentefonds ontvangen, de begroting wordt hier budgettair neutraal op aangepast. 

 
Wat wordt hiermee bedoeld? Wordt het ontvangen geld niet extra ingezet om de economische 
zelfstandigheid van vrouwen te vergroten? 
 

Antwoord Hiermee wordt bedoeld dat zowel de uitgaven als de dekking worden verhoogd. Het extra geld wordt 
gereserveerd voor het doel waarvoor het ontvangen is, in dit geval vergroten economische 
zelfstandigheid. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 3) 

Vraag Berap 

Bevorderen samenwerking Praktijk- en Voortgezet Speciaal Onderwijs p.47 
Bestaat er nog steeds een behoefte van de eerder aangevraagde bedrag van 454.800 euro bij deze 16 
Zwolse scholen om hun jongeren beter naar werk te begeleiden? En is het dan niet verstandig een 
bedrag te reserveren voor deze behoefte als het door de minister vrijgemaakte budget niet afdoende 
blijkt te zijn? 
 

Antwoord Er is zojuist bekend gemaakt, dat er extra financiële ondersteuning vanuit het rijk beschikbaar komt 
voor dit doel.  

 
 
Fractie PvdA (vraag 4) 

Vraag Vrijval middelen maatschappelijke 
participatie p.49 

Lagere uitgave € 58.000 

Het budget maatschappelijke participatie is bedoeld om nieuwe initiatieven op dat gebied de ruimte te 
geven. Per peildatum van de Berap 2018-2 resteert € 58.000 van het beschikbare budget. De 
verwachting is dat dit budget in november en december niet aangewend wordt. Het restantbudget voor 
2018 kan daarom vrijvallen ten gunste van de algemene middelen. 

 
Waarom valt dit bedrag vrij tgv de algemene middelen en wordt het niet overgeheveld naar dezelfde 
bestemming (maatschappelijke participatie) in 2019? 
 

Antwoord Het beleid van de gemeente Zwolle is dat onderbesteding van structurele budgetten vrijvallen aan de 
algemene middelen, waarna het via de integrale afweging opnieuw kan worden ingezet. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 5) 

Vraag Berap 

Vrijval subsidies 2017 Leger des 
Heils en Limor p.72 

Lagere uitgave € 276.000 

De subsidies voor maatschappelijke opvang van het Leger des Heils en Limor over 2017 zijn lager 
vastgesteld. De subsidies waren bedoeld voor wonen met begeleiding (wonen in een woning van de 
zorgaanbieder met begeleiding). Voor Limor betreft het een bedrag van € 175.864 en voor Leger des 
Heils betreft het een bedrag van € 100.397. Het totaalbedrag à €276.000 valt vrij ten gunste van de 
algemene middelen. 

 
We lezen dat er steeds meer mensen een beroep doen op de maatschappelijke opvang, op beschermd 
wonen en er is meer geld nodig voor Fast Forward. 
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Hoe kan het dan dat de subsidies hier in 2017 lager zijn uitgevallen? En ook hier de vraag waarom het 
geld vrijvalt tgv de algemene middelen? 
 

Antwoord De subsidies van Leger de Heils en Limor zijn lager vastgesteld vanwege onderbesteding van de aan 
hen toegekende subsidies voor 2017. 
Een van de oorzaken van de lagere vaststelling is dat de uitstroom naar reguliere woningen stagneert. 
Een gedeelte van de woningen die op naam van de zorgaanbieders staan zijn “omgeklapt” om op die 
manier toch aan de wensen van de cliënten te kunnen voldoen. Dit betekent dat deze woningen niet 
meer beschikbaar zijn voor nieuwe instroom en daar stagnatie ontstaat, temeer daar nieuwe (sociale 
huur)woningen niet tijdig beschikbaar waren. Om die reden is er minder beroep gedaan op de 
maatschappelijke opvang en ontstaat er uiteindelijk een lager vastgestelde subsidie. 
 
De kosten van Fast Forward liggen incidenteel hoger vanwege de inzet van extra personeel om de 
onrust in de wijk te kunnen beheersen. Door verhuizing van Fast Forward zal de extra inzet (kosten) niet 
meer noodzakelijk zijn. 
 
Het beleid van de gemeente Zwolle is dat onderbesteding van structurele budgetten vrijvallen aan de 
algemene middelen waarna het via de integrale afweging opnieuw kan worden ingezet 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 6) 

Vraag Begroting 
Werk 
Bestedingsvoorstellen 78.000 makelaar/accountmanager starters/start-ups 
We zijn benieuwd naar concrete voorbeelden:  
 
1. Welke Zwolse starters/startups hebben baat gehad bij de inzet van de accountmanager? 
2. Hoeveel banen heeft dit de afgelopen jaren bij benadering opgeleverd?  
3. Wordt er door de accountmanager ook inzet gepleegd om mensen met een arbeidsbeperking aan het 
werk te krijgen bij dit soort innovatieve ondernemers? 
 

Antwoord 1. Door inzet, bemiddeling, schakelen en financiering vanuit de makelaar starters&startups is er voor 

 Greenpac iLab de mogelijkheid gecreëerd dit jaar om 16 actieve ondernemingen te stimuleren. 
Waarvan inmiddels 11 met omzet en waarbij 58 ondernemingen ook betrokken zijn/ werk er 
door hebben. 
Als voorbeeld in deze is er de Startup PBS Machinery. Een Startup die kunststof recyclet met 
behulp van mobiele machines. Deze machines kunnen in elk land gebruikt kunnen worden om 
zo werkgelegenheid te creëren en kunststof te verwerken tot producten.  
Een ander voorbeeld is Cumapol. Een chemisch recyclebedrijf. Dit maakt kleurloze kunststof. 
En zet startups en studenten en lectoraten in. Enige bedrijf in Europa die zo werkt.  
Of Forest living, Leefior, Binery, Kubini, Oliviers Company en OvDesign.  

 Launchlab heeft nu de mogelijkheid om aan het programma te werken waarin mentoren, 
business angels, investeerders, bestaande mkb’ers, en onderwijs samenwerken. Activiteiten 
oa zijn Startup weekend Zwolle en hackaton Zwolle. 

2. De functie is niet gericht op letterlijke plaatsingen of letterlijke werkplekken.  
De werkgelegenheid wordt gecreëerd door samen te werken met Launchlab, Greenpac iLab, 
Kennispoort, Windesheim, provincie, Deltion en Landstede. Het is bouwen aan een ecosysteem 
voor starters ook in de creatieve sector en startups in de startupregio Zwolle 

3. De makelaar zet in op bewustwording bij startups betrokken bij Greenpac iLab en Launchlab.  
Zo is er bij Launchlab afgelopen jaar gewerkt door Startup Popup Your Talent aan een concept om 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt te helpen. Zijn concept is al getest en oa 
statushouders zijn geholpen aan werkplekken. Middels inzet makelaar en Launchlab wordthet 
concept aangeboden aan de gemeente en ook gemeente in de regio en kan deze Startup ook zelf 
mensen in dienst nemen. 

 
 
 
Fractie PvdA (vraag 7) 

Vraag Begroting 
Omgevingsvisie 
Er is 605.000 euro nodig om de voorbereidingen voor de invoering van de Omgevingswet te 
continueren. Als een reden wordt gegeven: “De wens van de raad om het participatieproces vooraf te 
bespreken en intensiever te willen participeren met de stad”. Aan wie wordt gerefereerd als het gaat om 
de wens intensiever te participeren met de stad: de raad of de gemeente? 
 

Antwoord Er wordt inderdaad gerefereerd aan de wens van de gemeenteraad. Dit naar aanleiding van 
contactmomenten met de raad, zoals bij de behandeling van het Plan van aanpak Omgevingsvisie 
(oktober 2018) en de momenten ten behoeve van Omgevingsvisie deel I. Maar daarnaast beantwoordt 
dit ook aan de maatschappelijke behoefte om als samenleving tijdig mee te denken bij het opstellen van 
de omgevingsvisie.    
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Fractie PvdA (vraag 8) 

Vraag Begroting 
Kleinschalige verkeersveiligheidsmaatregelen (€ 250.000 voor 2019) 
Is er al een shortlist met de welke verkeersonveilige situaties in aanmerking komen voor 
verkeersmaatregelen? Zo ja, mogen we die dan ontvangen? Zo nee, wanneer kan de raad die 
verwachten? 
 

Antwoord Er is een groslijst met locaties die op basis van klachten, gebruik door scholieren en zowel subjectieve 
als objectieve onveiligheid in aanmerking komen voor aanpak in het kader van het Programmabudget 
Verkeersveiligheid. Naast deze criteria wordt op basis van onder andere geplande 
(weg)werkzaamheden (meekoppelkansen),  concretere kostramingen en actualiteit jaarlijks bekeken op 
welke locaties verkeersveiligheidsmaatregelen getroffen kunnen worden. De verwachting is dat begin 
2019 een lijst met verkeersonveilige situaties en concrete maatregelen aan de raad gestuurd kan 
worden. 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 9) 

Vraag Begroting 
Langenholterweg 
We lezen in de begroting dat de gemeente grondposities heeft o.a. aan de Langenholterweg. Dit betreft 
het braakliggende terrein aan de Langenholterweg en ligt er na 30 jaar nog onveranderd bij. In een 
informatienota van 9 oktober 2017 heeft de wethouder aangegeven dat mocht het niet lukken dit stuk 
grond tot ontwikkeling te krijgen, er aan de hand van een terugvalscenario een plan zou worden 
gemaakt voor dit stuk grond samen met de buurt. Is er inmiddels al meer bekend over mogelijke 
ontwikkelingen op dit stuk grond aan de Langenholterweg? Zo ja, wat? Zo nee, wanneer kunnen we hier 
meer informatie over verwachten? 
 

Antwoord In 2018 is de planvoorbereiding tot ontwikkeling van het gebied doorgegaan. De gemeente en 
ontwikkelaar hebben overeenstemming over de planinvulling. Om het plan uit te voeren zijn aanvullende 
gronden nodig van een particulier. De ontwikkelaar voert momenteel verwervingsgesprekken. Op dit 
moment is geen betrouwbare termijn te noemen over overeenstemming over de verwerving, echter 
vooralsnog is het niet noodzakelijk om terug te vallen op een terugvalscenario. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 10) 

Vraag Begroting 
Wonen 
Het aanbod van sociale huurwoningen voor mensen met een inkomen tot €36.000 groeit in de periode 
2016-2019 met netto 700 sociale huurwoningen, door nieuwbouw in het reguliere programma, de 
versnellingsactie sociale woningbouw en realisatie van semi-permanente woningbouw. 
 
1. Heeft de gemeente in beeld hoeveel Zwolse huishoudens tussen wal en schip vallen die dus geen 

recht hebben op een sociale huurwoning, geen betaalbare koopwoning kunnen vinden of geen 
hypotheek kunnen krijgen en voor wie een huurwoning in de vrije sector te duur is? 

2. Wat is de stand van zaken als het gaat om de versnellingsactie en het realiseren van de 100-200 
semi-permanente woningen op de daarvoor aangewezen locaties (met uitzondering van in de 
begroting genoemde locaties als de Hanzebadlocatie)? 

 
Antwoord 1. Uit het onderzoek van Companen/HHM uit 2017 is in tabel 3.4 op pagina 78 de inkomensverdeling 

en woningtype te vinden. Hieruit blijkt dat 19% van de huishoudens een inkomen heeft tussen de 
huurtoeslaggrens en € 36.155. Hiervan woont 44% in een sociale huurwoningen, 43% in een 
koopwoning en 13% in een particuliere huurwoning.  

2. De stand van zaken rondom de versnellingsactie en semipermanente woningbouw is terug te 
vinden in de voortgangsrapprotage Projecten die als bijlage bij de Berap is aangeboden.  

 
 
 
Fractie PvdA (vraag 11) 

Vraag Begroting 
Vraag mbt bestedingsvoorstel 56: hoeveel minder vervuilende en meer schone vrachtbewegingen 
beoogt het college te bereiken met dit voorstel? 
 

Antwoord Dit is niet gekwantificeerd. Door ondertekening van de greendeal Zero Emissie Stadslogistiek (Zes) 
wordt een inspanningsverplichting gegeven om in 2025 alle vervoersbewegingen schoon te laten zijn. 
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Fractie PvdA (vraag 12) 

Vraag Begroting 
Vraag mbt indicatoren doel 6.3.3. Het college kijkt hier naar de bezettingsgraad van 
fietsparkeervoorzieningen in de spoorzone. Zijn er ook cijfers inzake de bezettingsgraad van de 
fietsparkeervoorzieningen in de binnenstad en zoja, hoe ziet die huidige bezetting er uit?  
 

Antwoord We houden alleen van de bewaakte fietsenstallingen (Meerminneplein, Rodetorenplein en 
Gasthuisplein) de bezetting bij: 
In 2016 waren er 218.772 bezoekers. 
In 2017 waren er 231.106 bezoekers. 
In de eerste helft van 2018 waren er 118.906 bezoekers ten opzichte van 105.027 in de eerste helft van 
2017. 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 13) 

Vraag Begroting 
Vraag mbt bestedingsvoorstel 15: dit betreft de actualisatie van het masterplan sportaccommodaties. 
Wanneer moet dit masterplan klaar zijn/wanneer wil het college er mee naar de raad? 
 

Antwoord De planning is dat het onderzoek eind april 2019 is afgerond. De intentie is om de actualisatie van het 
Masterplan daarmee voor het zomerreces aan de raad aan te bieden.  
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 14) 

Vraag Begroting 
Vraag doel 6.4.1: aangegeven wordt bij de activiteiten dat er expliciete aandacht is voor de groep voor 
wie een groot deel van de maandelijkse lasten naar de energierekening gaat (energie-armoede). Wat 
betekent dit concreet? Krijgt deze groep korting op de aanschaf van duurzame maatregelen? Of wat 
anders? 
 

Antwoord We werken via meerdere sporen aan haalbare en betaalbare wijktransities voor iedereen, onder meer door ontwikkeling van 
lokale energiebronnen en warmtenetten, deelname aan het programma Transform en samenwerking met de woningcorporaties. 
Binnen de verschillende projecten is expliciete aandacht voor kwetsbare groepen. Ook kunnen bewoners persoonlijk advies 
krijgen via het Verbeter en Bespaarloket.  

 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 15) 

Vraag Begroting  
Vraag doel 6.4.1: welk percentage hernieuwbare elektriciteit is opgewekt in 2017, en wat is de 
verwachting over 2018 en verder op basis van de huidige initiatieven die er liggen (zonneparken, etc)? 
 
In 2017 werd naar schatting 7% van het Zwols energieverbruik duurzaam opgewekt (p8 
Ambitiedocument Energietransitie). In 2018 zijn geen nieuwe grootschalige opwek installaties in gebruik 
genomen en in 2018 gebeurt dat ook niet. Daarmee blijft de stand dus gelijk. Opwekking op 
gebouwniveau (achter de meter) door zonnepanelen op daken, WKO systemen of luchtwarmtepompen 
wordt meegerekend in de besparing bij speerpunt Gebouwde Omgeving en niet in de opwekking. We 
zien dit achteraf terug in de werkelijke verbruikscijfers. 
 
In 2019 zullen naar verwachting de drijvende zonneparken op de Sekdoornplas en de Bomhofsplas en 
het park in Herfte gerealiseerd worden. Naar verwachting zullen in 2020 en uiterlijk 2021 de parken de 
Weekhorst (Kronos) en Hessepoort gerealiseerd worden.  
 

Antwoord  
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Fractie PvdA (vraag 16) 

Vraag Begroting 
Vraag doel 6.4.1: hoe is de ontwikkeling van de totale hoeveelheid CO2 uitstoot? Nu is het 
weergegeven per object terwijl het doel (25% minder in 2025) zich op een ander niveau van meten 
bevindt. Dit maakt vergelijken lastig. 
 

Antwoord De uitstoot van de totale hoeveelheid CO2 is op basis van de bron ‘EnergieinBeeld’ van de 
gezamenlijke netwerkbedrijven becijferd op basis van het werkelijk energieverbruik: 
 

CO2 uitstoot 1990 2009 2011 2015 

Bedrijven 300 430 450 420 

Particulieren 200 180 175 160 

Totaal 500 610 625 580 

(p8 Ambitiedocument Energietransitie) 
 
Dit is dus de uitstoot exclusief transport. Het bijhouden van de werkelijke CO2 uitstoot gaat de komende 
jaren op basis van dezelfde bron en de nationale Klimaatmonitor gevolgd worden. Daarbij gaan we 
forecasts geven op basis van de CO2 winst van de projecten (besparing/ opwek) die in Zwolle worden 
voorbereid en al zijn gerealiseerd.  
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 17) 

Vraag Begroting 
Vraag doel 6.4.1: bij de activiteiten wordt gesproken over een bijdrage aan de intensivering van het loket 
Verbeter en Bespaar. Bij de financiën staat echter bij het jaar 2019 een investering van 0. Vraag is: wat 
wordt er in 2019 geïnvesteerd in het energieloket? 
 

Antwoord De huidige afspraken en financiering tussen gemeente en provincie lopen van 2016 - 2019. Het 
restantbudget van € 140.000 is bedoeld voor de uitvoering van 2018 en 2019, met gemiddeld 70.000 
kosten waaraan de provincie 15.000 bijdraagt.  
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 18) 

Vraag Begroting 
Vraag doel 6.4.4: momenteel kent de begroting alleen de indicator “Normering dijken’’. Zijn er ook 
andere indicatoren die een goed beeld geven van de mate waarin we als Zwolle klimaat adaptief en 
klimaatbesteding zijn, zowel gericht op hitte als op water? En zo ja, wat zijn de cijfers hierop? En zo 
nee, zijn er plannen om zulk soort indicatoren te gaan gebruiken? 
 

Antwoord Er zijn momenteel nog geen specifieke indicatoren voor de mate van Klimaatadaptatie en 
klimaatbesteding. Landelijk wordt vanuit het Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie voor 2019 gewerkt aan een 
monitoring. Naar verwachting zal dit uiteindelijk kunnen leiden tot indicatoren t.a.v. wateroverlast, 
hittestress, droogte en beperken risico’s van overstromingen (gevolgbeperking). Los van deze 
monitoring wordt in Zwolle gewerkt vanuit de ambities Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie. In dat kader zijn 
klimaatstresstesten gedaan voor wateroverlast, hitte en gevolgen van overstromingen.  
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Fractie PvdA (vraag 19) 

Vraag Tarievennota, pagina 6, vergroenen van de leges.  
Hier wordt gesproken over korting op de leges bij nieuwbouwwoningen en bij verduurzamen van 
monumenten. Vraag: welke duurzame maatregelen vragen nog om een vergunning waarvoor leges 
gelden? Om hoeveel vergunningen (naar type) gaat het dan en welke bedragen zijn hier mee 
gemoeid?   
 

Antwoord Er wordt een korting gegeven over de leges van de bouwkosten van een nieuwbouw woning als er 
sprake is van een EPC van 0,0 én er zonder aardgasaansluiting wordt gebouwd. Deze korting op de 
leges ziet dan dus niet op de verschillende duurzaamheidsonderdelen van die woning, maar er wordt 
een korting gegeven over de totale leges voor de bouw van de woning om te stimuleren dat er zo 
duurzaam mogelijk wordt gebouwd.  
Bij monumenten is dat anders, omdat het daar om bestaande bebouwing gaat. Bij monumenten wordt 
dan ook alleen een korting gegeven over de duurzaamheidsmaatregelen, zoals isolatie van gevel en 
vloer, het plaatsen van een HRketel en dakisolatie of lage temperatuur verwarming, warmtepomp en 
zonne-energie (indien mogelijk).  
Voor andere duurzaamheidsmaatregelen wordt geen korting gegeven op dit moment. De regeling is 
dus specifiek voor en beperkt tot nieuwbouw van woningen en verbouw van monumenten.  
 
Bij nieuwbouw woningen betreft de korting 30% over de totale leges met een maximum van € 3.000,- 
per woning en een maximum van € 12.000,- per aanvraag (als er meerdere woningen in één keer 
worden aangevraagd).  
Bij monumenten geldt een korting van 100% over de duurzaamheidsmaatregelen, met een maximum 
van € 2.000,- per aanvraag.  
 
Sinds de regeling in werking is, is er slechts in een heel beperkt aantal gevallen (circa 5 aanvragen) 
een beroep op de regeling gedaan. 
 
Voor meer informatie verwijs ik u naar de beslisnota “Pilot vergroenen leges” die in de besluitvormende 
raad van 12 maart 2018 is behandeld.  
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 20) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Abonnementstarief  
Als gevolg van het abonnementstarief Wmo dat in 2019 wordt ingevoerd wordt een bedrag van 0,3 
opgenomen in de begroting. Een toename wordt verwacht m.b.t. inzet huishoudelijke hulp en 
verstrekking hulpmiddelen.   
Is 0,3 een reeële inschatting? Zou dat niet meer moeten zijn? Bijvoorbeeld 0,5?  
 

Antwoord De toename als gevolg van de aanzuigende werking van het abonnementstarief eigen bijdrage is een 
aanname gebaseerd op landelijke cijfers vertaald naar Zwolle. We gaan uit van een oplopende toename 
de komende jaren wanneer de nieuwe eigen bijdrage regeling bij steeds meer mensen bekend wordt. 
De komende periode zullen wij monitoren in hoeverre de aanzuigende werking ook daadwerkelijk 
optreedt.  

 
 
Fractie PvdA (vraag 21) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Versterking winkelgebied Dieze p.12.  
Wat zijn de exacte plannen, de fasering en de kosten van deze plannen en fasen mbt de versterking 
van het winkelgebied Diezerbrink?  
Op 11 sep 2017 heeft de raad budget beschikbaar gesteld voor het opstellen van een integraal Plan van 
Aanpak. Is dit PvA reeds opgesteld?  
 

Antwoord Wat betreft plan van aanpak: afgelopen maanden is gewerkt aan een toekomstperspectief openbare 
ruimte voor het winkelgebied gericht op verbinding met en verrijking van de binnenstad , die bijdraagt 
aan het vergroten van de klimaatbestendigheid van de stad,  de  verkeersveiligheid en verblijfskwaliteit 
vergroot.  Een eerste raming van het toekomstperspectief laat zien dat hier zo’n € 4 milj. euro mee 
gemoeid is. Die middelen zijn niet gelijk voor handen. Gekozen is voor een gefaseerde werkwijze op 
basis van uitgangspunten als bijdrage versterken uitstraling,  vergroten verkeersveiligheid, als ‘los’ 
onderdeel te realiseren, ontwikkelingen in omgeving die al dan niet zijn uitgekristalliseerd en 
beschikbare middelen.  
Per fase zal het toekomstperspectief uitgewerkt worden tot een definitief ontwerp met definitieve raming. 
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Fractie PvdA (vraag 22) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Aanpak schooluitval / thuiszitters.  
Samen met scholen willen we blijven voorkomen dat leerlingen uitvallen en / of door schooluitval geen 
diploma of startkwalificatie voor de arbeidsmarkt behalen. P.64  
Er zijn steeds meer signalen dat jongeren maanden of langer niet naar school gaan of kunnen en 
daardoor een achterstand in hun ontwikkeling oplopen. De oorzaak is veelal dat een jongere vastloopt in 
het reguliere onderwijs, eigenlijk  naar het speciaal onderwijs moet of behoefte heeft aan passend 
onderwijs, maar in een soort niemandsland terecht komt tussen regulier en speciaal onderwijs.  
Het regulier onderwijs stelt dan dat passend onderwijs nodig is, het samenwerkingsverband meent 
echter ‘dat er sprake is van zorg’ en dat dus de gemeente aan zet is. De gemeente stelt dan dat er al 
zorg in zit (b.v. Accare of Trias) en als het daarmee niet lukt er gekeken moet worden naar speciaal 
onderwijs.  
In welke mate doet dit probleem zich ook in Zwolle voor en wat wordt hier aan gedaan? Zie daartoe ook 
toezeggingen aanpak thuiszitters en protocol aanpak thuiszitters raadsplein  9 okt 2017.  
 

Antwoord Eén van de uitgangspunten van de afspraken tussen gemeente en onderwijsbesturen over passend 
onderwijs en jeugdhulp is om dit soort situaties te voorkomen. Ook in onze regio zijn er cases waarin het 
echt aankomt op 'maatwerk'. Daarom werken Sociaal Wijkteam, Leerplicht/RMC en 
Samenwerkingverband Zwolle en regio samen rondom concrete cases om in alle gevallen tot een 
oplossing te komen. Zij werken daarnaast samen aan het ontwikkelen van nieuwe werkwijzen die aan 
dit doel bijdragen. Dit onder de noermer 'proeftuin thuiszitters' (zie ook beantwoording vraag .. over 
proeftuin thuiszitters). 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 23) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Proeftuin thuiszitters? P. 65   
Welke proeftuin wordt hier precies bedoeld en is daar meer info over beschikbaar? We zijn bekend met 
de proeftuin van het Deltion Jongeren Team, maar niet met de proeftuin thuiszitters.  
 

Antwoord Zie beantwoording vraag over aanpak voorkomen schooluitval/thuiszitters. 
We werken aan een programma waarin we samen met de onderwijsbesturen een aantal speerpunten 
uit de Ontwikkelagenda passend onderwijs en jeugdhulp uitwerken, waaronder de aanpak/proeftuin 
thuiszitters. Hierover zullen wij de gemeenteraad begin 2019 informeren. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 24) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Collectiviseren voorzieningen WMO.  
In 2019 starten wij met het collectiviseren van voorzieningen (interventieplan Sociaal Domein) door het 
verschuiven van individuele begeleiding naar lichte begeleiding in collectieve vormen. We gaan hiermee 
nog meer sturen op de ‘beweging naar voren’ en tegelijkertijd een bezuiniging doorvoeren. Dit betreft 
een systeemverandering en heeft consequenties voor onder meer keuzevrijheid. P. 82  

Welke bezuiniging wordt hier bedoeld?  
 

Antwoord Het gaat hier om het terugdringen van de tekorten op het sociaal domein, en in het bijzonder op de 
individuele begeleiding, door het omzetten van maatwerkvoorzieningen naar collectieve vormen van 
ondersteuning zoals in het raadsbesluit Interventies sociaal domein staat geschreven. 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 25) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
implementatie sociaal wijkteam p.88-90  
Niet aan te klikken. Mist hier info?  
Resterend krediet implementatie sociaal wijkteam 796.100€  p.90  
Waarom resteert hier krediet (kijkend naar de werkdruk bij de wijkteams)?  
 

Antwoord De informatie op het tabblad 'projecten' (webpagina 88) is volledig: dit is het enige project dat binnen 
doel 2.1.1 wordt uitgevoerd. 
 
Ten aanzien van het restant krediet kan worden gemeld dat hier ook een raming in 2018 tegenover van 
769.100. Per saldo is dit krediet einde 2018 dus nul. Dit betreft budget en kosten gemaakt ivm frictie van 
de afhandeling van de overgang SWT naar gemeente. 
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Fractie PvdA (vraag 26) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 

 
 
 
 
 
 
Antwoord 

Beschutwerken. P.106  
“We creëren nieuwe beschutwerkplekken conform de taakstelling van het Rijk, voor zover de behoefte 
bestaat. We evalueren het plan beschut werken nieuw 2017 en 2018”.  

Wat wordt hier bedoeld met “voor zover de behoefte bestaat”?  Die behoefte is immers evident gezien 
de taakstelling.  En heeft die genoemde  evaluatie plaatsgevonden en wat zijn de uitkomsten daarvan?  
 
De behoefte wordt volgens het ministerie bepaald door het aantal door het UWV afgegeven positieve 
advies beschut werk. De 'behoefte' is overigens -landelijk beeld- lager dan de taakstelling. Ondanks de 
inzet op het vinden van kandidaten die (mogelijk) voldoen aan de strenge criteria voor beschut werken 
nieuw, ligt in dit geval dit aantal dus lager dan de taakstelling. 
Het plan zal begin 2019 worden geëvalueerd. De raad zal hierover worden geïnformeerd. 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 27) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Banenafspraak p.108  
Hoeveel hiervan zijn of worden gerealiseerd bij de gemeente zelf of bij verbonden partijen.  
 

Antwoord De gemeentelijke organisatie hanteert een eigen 'taakstelling', gebaseerd op normen van de VNG. Voor 
2018 is dit 14,4 plaatsen en voor 2019 is dit 18. De taakstelling voor 2018 wordt naar verwachting 
gehaald.  
Voor verbonden partijen wordt dit niet separaat geregistreerd.  

 
 
Fractie PvdA (vraag 28) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
P. 133 ambitie 3.1 Inwoners veilig in de thuissituatie.  
Bij deze ambitie staat: “Tekst wordt nog geactualiseerd, cijfers opgevraagd”.  
Zijn de geactualiseerde teksten en cijfers inmiddels beschikbaar?  
 

Antwoord In 2017 zijn er 1.681 meldingen huiselijk geweld gedaan bij Veilig Thuis IJsselland. Daarnaast zijn er 
1.789 adviezen gegeven. In 691 situaties zijn er vervolgtrajecten met nader onderzoek uitgevoerd. Deze 
cijfers hebben betrekking op de regio IJsselland. Voor Zwolle zijn de volgende cijfers over 2017 aan de 
orde: Er zijn 491 meldingen gedaan, 613 adviezen gegeven en 217 vervolgtrajecten met nader 
onderzoek.  
 
In 2017 zijn er in Zwolle  360 jeugdbeschermingstrajecten uitgevoerd in opdracht van de rechtbank. Een 
jongere kan meerdere trajecten hebben, er kan bijvoorbeeld sprake zijn van een ondertoezichtstelling, 
gevolgd door een voogdijmaatregel. Het aantal maatregelen in 2017 is gelijk aan voorgaande jaren. 
 

 
 
Fractie PvdA (vraag 29) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
P.144 doel 3.1.2. Bij deze indicator zijn geen cijfers beschikbaar over opvang na huiselijk geweld. 
Kunnen we deze cijfers wel krijgen?  
 

Antwoord Ja, wij hebben recent afspraken gemaakt over de registratie. De data zullen in de begroting 2020 als 
indicator beschikbaar zijn. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 30) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Armoedemonitor 2018 p 212   
Er staat dat de armoedemonitor 2018 nog wordt nagezonden. Is deze inmiddels beschikbaar?  
 
 

Antwoord De armoedemonitor is 31 oktober toegevoegd aan de vergaderstukken van 9 november. 
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Fractie PvdA (vraag 31) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Subsidie peuterspeelzaalbezoek, p.216.  
We verlenen subsidie aan Doomijn, zodat ze peuterspeelzaalbezoek gratis (zonder eigen bijdrage) aan 
kunnen bieden aan ouders met een laag inkomen.  
Waarom alleen aan Domijn? Wat betekent dit voor ouders die wel behoefte hebben aan deze vorm van 
peuterspeelzaalbezoek, maar niet in de buurt van een peuterspeelzaal van Domijn wonen?  
 

Antwoord Door de harmonisatie in peuteropvang is het aantal peuterspeelzalen in Zwolle waar geen eigen 
bijdrage meer gevraagd wordt aan minimagezinnen uitgebreid per 2019. Dit geldt nu voor 
peuterspeelzalen van Doomijn, Prokino (inclusief Landstede), Partou en kinderdagverblijf Breed. 
Hiermee kunnen ouders met een laag inkomen dus kiezen voor een peuterspeelzaal in de buurt. De 
tekst in de begroting zal als volgt worden aangepast: We verlenen subsidie aan Doomijn, Prokino 
Partou en kinderdagverblijf Breed, zodat ze peuterspeelzaalbezoek gratis (zonder eigen bijdrage) aan 
kunnen bieden aan ouders met een laag inkomen. 

 
 
 
Fractie PvdA (vraag 32) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Declaratiefonds, p.219.   
Wat is de reden van onderbenutting van dit fonds?  
 

Antwoord De regeling is in november en december 2017 1.600 keer aangevraagd en in 2018  tot 1 oktober 1.500 
keer. Het beschikbare budget is daarmee voor een groot deel gebruikt. De verwachting is dat bij het 
einde van de regeling per juni 2019 het budget nul of  zelfs negatief zal zijn. Er resteert dus geen geld in 
het fonds en er geen onderbenutting.  
 

 
 
Fractie PvdA 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 

Perspectieffonds, p.221:  €50.000 eenmalig.   
Moet dat niet €500.000 zijn?  
 

Antwoord Dat klopt. 

 
 
Fractie PvdA (vraag 34) 

Vraag Sociaal domein/werkgelegenheid 
 
Programma’s 1-4.  
Is er zicht of zicht te krijgen waar de stapeling zit in de programma’s?  
Zodat bv inzichtelijk wordt hoeveel mensen gebruik maken van 1 voorziening, hoeveel mensen van 2, 
hoeveel van 3 of meer voorzieningen, enz.  
En is daarbij ook inzichtelijk te krijgen wat dan de samenhang is in het gebruik van voorzieningen?  
B.v. dat de inzet van nazorg ex-gedetineerden samenhangt met schulddienstverlening, huiselijk geweld, 
tijdelijk huisverbod, kindermishandeling en dus een beroep op Veilig Thuis.  
Dergelijk inzicht in de samenhang bepaalt namelijk  het aangrijpingspunt voor verandering en helpt 
eerder te komen 
 

Antwoord Eén van de maatregelen van het Interventieplan betreft de analyse van de stapeling van voorzieningen. 
Op dit moment wordt er gewerkt om de beschikbare noodzakelijke data te ontsluiten en vergelijkbaar te 
maken zodanig dat er een goede analyse gemaakt kan worden van mogelijke stapelingen. Op basis 
van de uitkomsten met deze analyse kan dan gericht interventies worden ingezet. De verwachting is dat 
het analysekader eind van dit jaar gereed is. 
 

 
 


